



NIPIP-NRPiP-DS.015.18.2025.MS

Warszawa, dnia 23 stycznia 2026 r.

Przewodnicząca/cy  
Okręgowej Rady Pielęgniarek i Położnych

*Szanowne Pani/Pan*

Poniżej wskazuję nowe wysokości opłat obowiązujące w roku 2026:

***1. Wpis do rejestru podmiotów wykonujących działalność leczniczą***

Zgodnie z art. 105 ust 1 ustawy z dnia 15 kwietnia 2011 r. o działalności leczniczej (Dz. U. 2025, poz. 450 ze zm.) wpis do rejestru podmiotów wykonujących działalność leczniczą podlega opłacie w wysokości 2% przeciętnego miesięcznego wynagrodzenia w sektorze przedsiębiorstw bez wypłaty nagród z zysku za ubiegły rok, ogłaszanego, w drodze obwieszczenia, przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej "Monitor Polski", obowiązującego w dniu złożenia wniosku o wpis do rejestru - w przypadku pielęgniarki lub położnej - zaokrąglonej w górę do pełnego złotego. Zgodnie z Obwieszczeniem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 22 stycznia 2026 r. przeciętne miesięczne wynagrodzenie w sektorze przedsiębiorstw bez wypłaty nagród z zysku w 2025 r. wyniosło **8933,84 zł**.

**Wobec powyższego opłata od wpisu wynosi 179,00 zł.**

Zgodnie z art. 105 ust. 2. ustawy o działalności leczniczej zmiana wpisu w rejestrze podlega opłacie stanowiącej 50% wysokości opłaty, o której mowa powyżej.

**Wobec powyższego opłata od zmiany wpisu wynosi 89,50 zł.**

***2. Wniosek o wpis/wpis zmiany danych do rejestru podmiotów prowadzących kształcenie podyplomowe pielęgniarek i położnych***

Zgodnie z art. 76 ust 5 ustawy z dnia 15 lipca 2011 r. o zawodach pielęgniarki i położnej (Dz. U. 2026, poz. 15) wpis do rejestru podmiotów prowadzących kształcenie podyplomowe podlega opłacie w wysokości 6% przeciętnego miesięcznego wynagrodzenia w sektorze przedsiębiorstw bez wypłaty nagród z zysku za ubiegły rok, ogłaszanego, w drodze obwieszczenia, przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego w Dzienniku Urzędowym Rzeczypospolitej Polskiej "Monitor Polski", obowiązującego w dniu złożenia wniosku o wpis, zaokrąglonego w górę do pełnego złotego.

Zgodnie z obwieszczeniem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego z dnia 22 stycznia 2025 r. w sprawie przeciętnego miesięcznego wynagrodzenia w sektorze przedsiębiorstw bez wypłaty nagród z zysku w 2024 r. wyniosło **8933,84 zł**.

**Wobec powyższego opłata od wpisu wynosi 537,00 zł.**

**3. Zaświadczenie o posiadaniu kwalifikacji zgodnych z minimalnymi wymaganiami wynikającymi z przepisów UE (dotyczy absolwentów studiów prowadzonych w języku innym niż język polski)**

Zgodnie z art. 51a ust. 4 ustawy z dnia 15 lipca 2011 r. o zawodach pielęgniarstwa i położnej (Dz. U. 2026, poz. 15) za wydanie zaświadczenia o posiadaniu kwalifikacji zgodnych z minimalnymi wymaganiami wynikającymi z przepisów prawa Unii Europejskiej oraz że posiadany dyplom potwierdzający posiadanie formalnych kwalifikacji odpowiada dokumentom potwierdzającym formalne kwalifikacje pielęgniarstwa lub położnictwa prowadzonych w języku innym niż język polski pobiera się opłatę w wysokości 3% minimalnego wynagrodzenia za pracę ustalonego na podstawie przepisów ustawy z dnia 10 października 2002 r. o minimalnym wynagrodzeniu za pracę (Dz. U. 2024, poz. 1173) obowiązującego w roku wydania zaświadczenia.

Zgodnie z Rozporządzeniem Rady Ministrów z dnia 11 września 2025 r. w sprawie wysokości minimalnego wynagrodzenia za pracę oraz wysokości minimalnej stawki godzinowej w 2026 r. (Dz. U. 2025, poz. 1242) minimalne wynagrodzenie za pracę wynosi **4806,00 zł**.

**Wobec powyższego opłata za wydanie zaświadczenia wynosi 144,18 zł**

*z pozdrowieniem*

Wiceprezes NRPiP

dr n. med. Andrzej Tytuła